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آبادان را به عنوان مهد فوتبال مي شناختيم اما در چند سال اخير اين 
شهر با كشتي گيراني كه به جامعه كشتي معرفي كرده توانسته نامي 
درخشان در بين اهالي گوش شكسته ها براي خود دست و پا كند. نام 
آبادان اين بار با ميزباني نخستين دوره جام باشگاه هاي كشتي فرنگي 

جهان بر سر زبان ها افتاده است. 
نخستين دوره اين مسابقات با حضور 12 تيم خارجي و چهار تيم داخلي 
قرار است امروز و فردا در اين ش��هر برگزار مي شود. روسيه، آذربايجان، 
تركيه، كوبا، بلاروس، اوكراين، مجارستان، قرقيزستان، ارمنستان، چين، 
سوريه و عراق از جمله تيم خارجي شركت كننده در اين رقابت ها هستند 
كه به همراه تيم هاي مركز جراحي پاستور انديمشك، صباي قم، منطقه 
آزاد اروند آبادان و شهداي هفتم تير تهران، برگزار كننده اين رقابت ها در 

سالن ورزشي كوثر شهر آبادان خواهند بود. 
  بني تميم: مهم ترين دغدغه كمبود فضاي سالن ورزشي است

دبير فدراسيون كشتي با ابراز رضايت از اقدامات آباداني ها جهت برگزاري 
هرچه بهتر اين رقابت ها گفت: مسئولان آبادان با همكاري و همدلي كه 
داشتند شرايط خوبي براي برگزاري مس��ابقات فراهم كردند. آبادان از 
لحاظ فرهنگ و ورزش پيشينه خوبي در كشور دارد و ميزبان خوبي در 

اين مسابقات خواهد بود. 
حميد بني تميم در گفت و گو با »جوان« با اش��اره به اينكه مهمترين 
دغدغه ما كمبود فضاي سالن ورزشي اس��ت، گفت: قطعاً مردم خوب 
آبادان از نخس��تين دوره ليگ جهاني كشتي استقبال خوبي مي كنند. 
دغدغه اصلي، حضور تماشاگران در سالن محل برگزاري اين مسابقات 
اس��ت. در مس��ابقات آزاد ليگ جهاني هم در جويبار، كمب��ود فضا از 
مهم ترين مشكلات ما براي تماش��اگران بود. البته سالن كوثر آبادان با 
3000 هزار نفر گنجايش تقريبا دو برابر سالن جويبار ظرفيت دارد اما 
به هر حال همان طور كه گفتم خوزستان به دليل ظرفيت بالا در كشتي 
فرنگي تماشاگران بي شماري هم دارد و ما سعي داريم به هر حال ميزبان 

خوبي براي اين رقابت ها باشيم. 
وي با اشاره به اينكه نماينده اتحاديه جهاني كشتي هم در اين رقابت ها 
حضور دارد، اظهار داشت: با توجه به نخستين ميزباني آبادان، سعي كرديم 
تمام زيرس��اخت ها را براي برگزاري مطلوب اين مسابقات فراهم كنيم. 
برنامه ريزي خاص��ي هم براي جابه جايي تيم هاي ش��ركت كننده انجام 
شده، هماهنگي لازم هم با پليس راهور انجام شده تا در روز مسابقات هيچ 
مشكل خاصي به وجود نيايد و از آنجا كه يوكسل داور المپيكي تركيه هم 
به عنوان نماينده اتحاديه جهاني كشتي در اين رقابت ها حضور دارد ما بايد 

تمام سعي خودمان را براي ميزباني شايسته در اين دوره انجام دهيم. 
    

اين رقابت ها در چهار گروه و به صورت تيم به تيم برگزار مي ش��ود، به 
نحوي كه تيم هاي اول هر گروه راهي مرحله نيمه نهايي مي شود. وقتي 
به آمار و اسامي كشتي گيران تيم هاي خارجي نگاه مي كنيم، در تركيب 

بس��ياري از آنها كش��تي گيران عنوان دار اروپا، جهان و المپيك ديده 
مي شود. به نظر مي رسد تيم هاي روسيه و تركيه با نفرات اصلي خود پا 

به اين مسابقات گذاشته اند. 
در تيم روسيه كشتي گيران شاخصي چون، زائور كورماگمدوف دارنده 
مدال برنز المپيك 2012 � مدال برنز جهان، چنگيز لابازانوف قهرمان 
2014 جهان، الكساندر چهركين قهرمان سال 2014 اروپا، يوگني سالي 
يف نايب قهرمان سال 2014، آلكسي ميشين قهرمان جهان و المپيك، 
واسيلي پارشين برنده مدال برنز اروپا در سال 2014 و همچنين آرتور 

آلكسانيان قهرمان سال 2014 جهان ديده مي شود. 
تركيه هم با نفرات خوبي در نخستين دوره از اين رقابت ها شركت كرده 
است. مصطفي ساگلام دارنده مدال برنز اروپا در سال 2011 و 2013، 
يونس اوزيل نايب قهرمان سال 2014 جهان، امره كوش دارنده مدال 
برنز جهان در سال 2013 و شرف توفناك دارنده مدال نقره اروپا در سال 
2008، سلجوق سبي دارنده س��ه مدال طلا، نقره و برنز جهان در سه 
سال اخير، س��نگ ييلدريم برنده مدال برنز جهان در سال 2014، رضا 
كايالپ دارنده مدال هاي طلا، نقره و برنز جهان و برنز بازي هاي المپيك 
2012 لندن و آتيلا گوزل برنده مدال برنز اروپا در سال 2008 از جمله 

كشتي گيراني هستند كه در اين رقابت ها روي تشك خواهند رفت. 
تيم هاي كوبا، بلاروس، ارمنس��تان و مجارستان هم در س��فر به ايران 
كشتي گيران خوبي را به همراه دارند. هوانس واردرسيان برنده مدال برنز 
جوانان جهان از ارمنستان، البك تاژيف قهرمان اروپا و نايب قهرمان جهان 
از بلاروس، الكسيس والرا رودريگوئز دارنده چند مدال طلا، نقره و برنز 
جهان و نفر سوم المپيك در رشته كشتي آزاد آذربايجان و از تيم كوبا نيز 
مايكل آناچ لاموس دارنده مدال برنز جوانان جهان و آلكسي بل كابالرو و 
تاسماني دانيل لوگو قهرمانان پان آمريكن در اين رقابت ها حضور دارند. 

    
فدراسيون كش��تي همانند جام باش��گاه هاي كش��تي آزادجهان، اين 
رقابت ها براي تيم هاي اول تا سوم به ترتيب 25، 15 و 10 هزار دلار در 
نظر گرفته است.  بايد ديد آباداني ها كه هميشه در داشتن تماشاگران 
با محبت و خونگرم در فوتبال شهره آفاق بوده و هستند، از نخستين دوره 
مسابقه هاي ليگ جهاني كش��تي فرنگي در بخش باشگاه ها همچون 

فوتبال به خوبي استقبال خواهند كرد يا نه؟

اخم ه��اي كارلوس ك��رش اين روزها بيش��تر از 
گذشته درهم اس��ت، عصبانيت او به احتمال لغو 
اردوي تيم مل��ي فوتبال در آفريق��اي جنوبي بر 
مي گردد، اردويي كه قرار است يكي از برنامه هاي 
اصلي تيم ملي فوتبال براي آماده سازي در راه جام 
ملت هاي آس��يا باش��د اما گفته مي شود بي پولي 
فدراسيون فوتبال ش��ايد سبب ش��ود تا اردوي 
آفريقايي تيم ملي كه قرار بود از 24 دي آغاز شود، 
لغو ش��ود، همين سبب شده س��رمربي پرتغالي 
در تماس با علي كفاش��يان نارضايت��ي اش را به 
اطلاع رئيس فدراس��يون فوتبال برساند و حتي 
شايعه ش��ده كه در صورت حل نش��دن مشكل 
مالي فدراسيون، كرش استعفا مي دهد، هر چند 
احتمال وقوع اين شايعه بعيد است اما حربه مربي 
پرتغالي براي فش��ار به فدراس��يون براي اجرايي 
كردن برنامه هايش است. او مي گويد در صورتي 
كه برنامه هايش اجرا نش��ود، م��ردم نبايد انتظار 
درخش��ش از ايران در جام ملت هاي اس��تراليا را 
داشته باشند. تلاش هاي فدراسيون هم براي جور 
كردن پول اردو هنوز به نتيجه نرسيده و با توجه به 
رابطه شكرآب گودرزي و كفاشيان، وزارت ورزش 
هم درخواست هاي فدراسيون را براي كمك مالي 

رد كرده تا امروز علي كفاش��يان ب��راي باز كردن 
اخم هاي كرش كار سختي پيش رو داشته باشد. 

    
دفعه اولي نيست كه احتمال برگزار نشدن اردوي 
خارجي تي��م ملي، آن هم ب��ه خاطر جيب هاي 
خالي فدراسيون، س��ر دردهاي كرش را بيشتر 
كرده است. تابس��تان امس��ال هم قرار بود تيم 
ملي به اردوي پرتغال برود كه اين سفر به خاطر 
بي پولي لغو شد. البته تيم ملي چند ماه بعد، پس 
از برطرف شدن مشكل مالي فدراسيون در پرتغال 
اردو زد. حالا براي دومين بار شنيده مي شود كه 
حساب خالي فدراسيون شايد باعث شود كه تيم 
ملي نتواند در آفريقاي جنوبي اردو بزند، اين اردو 
قرار است از 24 آذر تا 9 دي در ژوهانسبورگ بر 
پا شود و يكي از برنامه هاي اصلي كرش براي به 
ميدان رفتن يك تيم آماده در جام ملت ها است. 
با اين وجود مشكلاتي كه بر سر راه برگزاري اين 
اردو وجود دارد، سبب شده تا برگزاري اين اردو 

در هاله اي از ابهام قرار بگيرد. 
البته اردوي ايران در آفريقاي جنوبي از همان اواخر 
تابستان كه برنامه هاي تيم ملي در راه جام ملت ها 
اعلام شد، با حاشيه همراه بود. رايج شدن بيماري 

ابولا در آفريقا س��بب شد تا ش��ايعاتي درباره لغو 
اردوي تيم ملي به ژوهانسبورگ به گوش برسد، 
البته اين شايعات در ادامه تكذيب شد و مسئول 
كميته پزشكي فدراس��يون اعلام كرد مشكلي از 
اين بابت ملي پوشان را در آفريقاي جنوبي تهديد 
نخواهد كرد و فدراس��يون به خاطر بيماري ابولا، 

اردوي آفريقاي جنوبي را لغو نمي كند. 
حالا در روزهايي كه به آغ��از اردوي تيم ملي در 
آفريقا نزديك مي شويم، اين بار مشكلات مالي 
سبب شده، اردو زدن تيم ملي در آفريقاي جنوبي 
در آس��تانه منتفي ش��دن قرار بگيرد؛ امري كه 
سبب شده سرمربي پرتغالي تيم ملي به شدت از 
اين وضعيت انتقاد و كفاشيان را تهديد كند كه در 
صورت بر طرف نشدن اين مشكل، او مسئوليت 
نتايج ايران در استراليا را قبول نمي كند. آن هم 
در ش��رايطي كه قطر، بحرين و امارات تيم هاي 
همگروه ايران در جام ملت هاي آسيا برنامه هاي 
آماده سازي و بازي هاي تداركاتي شان به صورت 
فشرده در حال انجام است و هر كدام از اين سه 
تيم بالاي هشت بازي تداركاتي برگزار كرده اند، 
در حالي كه ش��اگردان كرش تنها به جز بازي با 
كره، تنها دو بازي ديگر تداركاتي تا ش��روع جام 

ملت ها در برنامه شان دارند!
درياف��ت نكردن مطالب��ات فدراس��يون از فيفا 
و تخصيص نيافت��ن اعتبارات و بودج��ه لازم از 
س��وي وزارت ورزش و بالا رفت��ن دوباره قيمت 
دلار و رسيدن به مرز 3500 تومان، احتمال لغو 
اردوي آفريقا را شدت بخش��يده است. هر چند 
كفاشيان اميدوار بود از طريق وزارت ورزش پول 
اردو را تامين كند اما اختلافات ش��ديد وزارت و 
فدراسيون سبب ش��ده تا وزير به صورت كنايه 
به رئيس فدراسيون بگويد خبري از پول نيست: 
»فدراسيوني ها مي گويند ما مستقل هستيم. اگر 
مستقل هستند بروند پول بياورند و خرج كنند. 

نمي شود هميشه ما پول بدهيم.« 
با اين حال فدراسيوني ها به دنبال حل كردن اين 
مشكل هستند تا به گفته نبي دبيركل فدراسيون 
فوتب��ال اصلي ترين اردوي ك��رش پيش از جام 
ملت ها لغو نشود. او به تس��نيم گفت:» با اينكه 
هنوز منابع مالي تأمين نيس��ت اما اين اردو هم 
لغو نش��ده و ما درصدديم منابع مال��ي را فراهم 
كنيم، چراكه كادرفني تيم ملي و كارلوس كرش 
اهدافي دارند و بايد كمك كنيم س��رمربي تيم 
ملي به اهدافش برس��د. برنامه هايي كه در ذهن 
كرش وجود دارد، بايد به خوبي پياده شود و يكي 
از مهم ترين بخش هاي برنامه او حضور تيم ملي 

در اردوي آفريقاي جنوبي است.« 
    

ديروز بود كه معاون وزي��ر ورزش به تهديدهاي 
كرش پاسخ داد تا نش��ان دهد جنگ فدراسيون 
و وزارت همچنان پابرجاس��ت. نصرالله سجادي 
با بي��ان اينكه جاي تعجب اس��ت ك��ه به جاي 
مسئولان فدراسيون فوتبال، سرمربي تيم ملي 
معترض اس��ت، به پايگاه اطلاع رس��اني وزارت 
ورزش گفت:»در خصوص اين مسائل بايد رئيس 
فدراس��يون اظهار نظر كند نه سرمربي تيم ملي 
فوتبال. من توصيه مي كنم اگر مشكل فني وجود 
دارد آن را پاي بودجه و اعتبار نگذارند. به نظرم 
فرافكني نكنند مثل همين موضوع را هم زمان 
جام جهاني راه انداختند و جالب اينكه هم اردوي 
آفريقاي جنوب��ي هم اردوي اروپ��ا و هم اردوي 
برزي��ل را رفتند. وزارت به فدراس��يون ها كمك 
مي كند ولي وظيفه ندارد تم��ام هزينه هاي آنها 
را تقبل كند. فدراس��يون واليبال يا فدراسيون 
كش��تي با توجه به تعداد اعزام ه��ا و نتايجي كه 
كسب مي كنند در مورد بودجه معترض نيستند 
و تنها فدراسيون فوتبال است كه بالاترين درآمد 
و بيشتر بودجه تخصيصي را هم دارد اما هميشه 
معترض است؟ واليبال و كشتي در بالاترين رده 

جهاني حضور دارند، ولي معترض نيستند.«
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اردوي آفريقا روي هوا!
وزارت ورزش: كرش ضعف هاي فني تيم را به مشكلات مالي ارتباط ندهد

آبادانصحنهسرشاخشدنالمپيكيها
آغازكشتي فرنگي جام باشگاه هاي جهان

شيوا نوروزي

وزنهبرداريبرايآقايانبياهميتاست
انتقاد هاي مدال آوران بازي هاي آسيايي اينچئون نسبت به بي توجهي هاي 
مسئولان ورزش كشور به آنها هر روز ابعاد تازه تري به خود مي گيرد. جديد ترين 
اعتراض را بهداد سليمي نايب قهرمان وزنه بر داري دنيا و دارنده مدال طلاي 
اينچئون خطاب به وزير ورزش كرده اس��ت: »شرايط طوري شده 
كه فكر كرديم بعد از بازي هاي آسيايي كار مسئولان ورزش با 
وزنه بر داري تمام شده و ديگر برايشان اين رشته اهميتي ندارد. 
ما تنها هستيم و تنها به مسابقات اعزام مي شويم. در طول 
يك سالي كه آقاي گودرزي وزير ورزش شده تغيير و 
تحولات خوبي رخ داده اما انتظار داش��تيم در اين 
مدت يك بار هم به ما س��ر بزند. او در اين مدت 
پنج بار به خانه كش��تي رفته و نشست هايي را با 
كشتي گيران بر گزار كرده اما حتي يك بار هم به 
سراغ س��الن  وزنه بر داري نيامده است. آنها حتي 
قول هايي را كه به ما داده اند فراموش كرده اند. من 
در خواست كوچكي داشتم و قول آن را گرفته بودم اما بعد 
از بازي هاي آسيايي حرف هاي آنها 180 درجه عوض شد 
گفتند نمي توانيم به قولمان عمل كنيم كه اين موضوع روي 

روحيه من تأثير  بسيار بدي داشت.« 

دايياستخارهكرد،صمدبايدبرگردد
در حالي كه اخبار ضد و نقيض��ي در خصوص جدايي صم��د مر فاوي از 
صبابا تري و باز گشت يا عدم باز گشت او به اين تيم شنيده مي شود، ديروز 
خبري روي خروجي خبر گزاري ها قرار گرفت مبني بر اينكه مسئولان تيم 
صبا با علي دايي سر مربي پيشين پرسپوليس براي نشستن روي نيمكت 

تيم شان وارد مذاكره شده اند. البته شنيده ها حاكي از آن 
است كه دايي ابتدا خواستار مشخص شدن وضعيت مالي 
صبا شده چرا كه نزديكانش به او گفته اند اين تيم مشكلات 

عديده اي در اين خصوص دارد. دايي بعد از اين 
در خواست پاسخ قطعي را منوط به استخاره 

اعلام كرده است. اما در اين بين اكبر غمخوار 
رئيس هيئت مديره باشگاه در خصوص مرفاوي مي گويد: 
»او با ما قرار داد دارد و آن را فسخ نكرده. ما اجازه نمي دهيم 
در تيم ديگري جز صبا مربيگري كند. البته در اين بين 
نبايد از بي اخلاقي باشگاه پيكان نيز به سادگي گذشت. ما 
با مرفاوي مشكلي نداشتيم اما پيكاني ها او را هوايي كردند 
تا بدون اطلاع از تيم جدا شود. ما از مرفاوي شكايت كرديم 

و مطمئن باش��يد اگر به صبا بر نگردد تا آخر فصل 
نمي تواند در تيمي ديگر مربيگري كند.« 
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قهرمانانراتنهانگذاريد
سال هاست كه وزنه برداري يكي از اميدهاي اصلي مدال آوري ورزش 
ايران در ميادين بين المللي محس��وب مي شود. درس��ت از زماني كه 
حسين رضازاده ركوردش��كني را آغاز كرد عادت كرديم به مدال هاي 
طلاي وزنه برداران؛ به ويژه در سنگين وزن كه در يك دهه اخير هيچ 
كشوري جرات قد علم كردن جلوي ما را نداشت. اما از دست رفتن مدال 
طلاي جهاني امس��ال زنگ خطري بود براي وزنه برداري ايران. البته 
به رغم گلايه هاي قهرمانان اين رش��ته به نظر مي رسد مسئولان هنوز 

صداي بلند اين زنگ خطر را نشنيده اند!
رس��يدن مدال طلا به يك ورزشكار ديگر خيلي س��خت بود؛ به ويژه 
براي بهداد سليمي كه همگان منتظر قهرماني اش بودند. در شرايطي 
كه كسي انتظارش را نمي كش��يد روس ها پس از سال ها توانستند به 
آرزويشان برسند؛ كنار زدن وزنه برداران كشورمان و ايستادن بر سكوي 
قهرماني دنيا آرزويي بود كه تصميمات نادرست مسئولان و بي توجهي 

آنها تقديم روس ها كرد. 
اميد اول تيم ملي كسي نيست جز بهداد سليمي. او نه تنها براي ايران 
بلك��ه در وزنه برداري جهان هم جزو نابغه هاي اين رش��ته محس��وب 
مي شود. اما پس از بازي هاي آسيايي ش��رايطي كه پولادمردان به آن 
نياز داش��تند برايش��ان فراهم نش��د و حاصل اين بي توجهي را هم در 
جهاني قزاقس��تان ديديم. پشت سر گذاش��تن المپيك آسيايي براي 
هر ورزشكاري است به خصوص براي ورزش��كاري كه با تلاش بسيار 
به قهرماني مي رسد. همين مسئله موجب شد سليمي همچون ساير 
ملي پوش��ان به خس��تگي مفرط دچار ش��ود و به زمان بيشتري براي 
بازگش��ت به ميادين نياز داش��ت. با اين همه فدراسيون در تصميمي 
عجولانه تمامي ملي پوش��ان را ملزم به حضور در ليگ برتر و رقابت با 
ساير ورزشكاران كرد. سليمي نيز همچون سايرين به تصميمات احترام 
گذاشت. منتها همين مسئله خستگي او را تشديد كرد تا آنجا كه براي 
وزنه زدن در قزاقستان به آمادگي صد در صد نرسيد و يك طلاي با ارزش 

از كف ورزش ايران رفت. 
با اين وجود اين همه مشكلات نيست و نارضايتي سليمي به همين جا 
ختم نمي شود. بازهم بي توجهي هاي مسئولان انتقاد اصلي قهرمانان 
است. بهداد برايش سخت است وزير ورزش ايران شخصا قولي به او بدهد 
اما بعد از بازي هاي آسيايي با تغيير موضع وزير مواجه شود. براي كسي 
كه سال ها در سنگين وزن جهان حرف اول را مي زده و به پيشنهادهاي 
وسوسه كننده زيادي پاسخ منفي داده غير قابل قبول است كه مسئولان 
ارشد ورزش پيش از اعزام به رقابت هاي جهاني حتي يك بار هم سري به 

اردوها نزدند اما منتظر قهرماني سليمي بوده اند. 
متأس��فانه ورزش ما پر اس��ت از اي��ن بي مهري ها. كافي اس��ت چند 
دقيقه پاي درد دل قهرمانان بنشينيد تا بخش��ي از دغدغه هاي آنها را 
درك كنيد. بهداد سليمي تنها يكي از كساني اس��ت كه دل خوني از 
سوءمديريت و تبعيض ها دارد. وزنه برداري از جمله ورزش هاي پر هزينه 
و نفسگير است؛ ورزشي كه تيم ملي كشورمان پيشرفت خوبي در آن 
داشته ولي آنچنان كه بايد قدر آن را ندانسته ايم. موضوع مطرح شده 
از سوي بهداد سليمي بحث تازه اي نيست. تا بخواهيد ورزش مديراني 
دارد كه چند هفته به مسابقات مهم ياد ورزشكاران مي افتند، البته آن 
هم تورنمنت هايي كه بحث جايگاه در آسيا و المپيك مطرح و در آينده 
كاري مديران تأثير گذار باشد، وگرنه رقابت هاي جهاني خريدار زيادي 
ندارد و آقايان ترجيح مي دهند انرژي خود را براي بازي هاي آسيايي و 
المپيك حفظ كنند.  اما اين رسم حمايت از قهرمانان نيست. اينكه در 
برهه اي خاص هواي شان را داشته باشيم و پس از قهرماني تا دوره بعد 
سراغي از آنها نگيريم به هيچ وجه زيبنده ورزش ما نيست. ورزش حرفه 
اصلي قهرمانان ماس��ت و در صورتي كه خيالشان از بابت دغدغه هاي 
زندگي راحت نباشد نمي توانند به هدف خود برسند. حمايت مسئولان 
و نظارت آنه��ا بر مديريت فدراس��يون ها انتظارات به حقي اس��ت كه 

اميدواريم توجه بيشتري به آن شود. 

  چـهـره ها / فريدون حسن 

واليبالايرانميزبانآسياييهاماند
با تلاش زياد مسئولان فدراسيون واليبال كشور مان سر انجام ميز باني ايران در رقابت هاي قهرماني 
آسيا سال 2015 قطعي شد. در حالي كه حركات مشكوكي در مجامع بين المللي واليبال براي به انزوا 
كشيدن اين رشته ورزشي كشور مان انجام شده و حتي در راستاي همين تحركات 
ميز باني مس��ابقات نوجوانان جهان از ايران گرفته ش��د و به آرژانتين داده شد اما 
تلاش ها و رايزني ها محمد رضا داور زني رئيس فدراسيون واليبال كشور مان سر انجام 
نتيجه داد. داور زني يكشنبه شب به منظور شركت در جلسه سالانه هيئت رئيسه 
كنفدراسيون واليبال آس��يا به بانكوك رفت و طي نشس��ت هاي جداگانه با 
رؤساي فدراس��يون هاي مختلف و رئيس FIVB و رئيس AVC موافقت 
مجدد آنها براي ميز باني ايران در هجدهمين دوره رقابت هاي قهرماني آسيا 
را جلب كرد. آنچه مسلم است اينكه ايران به عنوان قطب اصلي واليبال قاره 
آسيا در ش��رايطي قرار دارد كه مي تواند حتي كشور هاي بزرگ و صاحب 
سبك اين رشته را به زانو در بياورد و اين مسئله به مذاق برخي خوش نمي آيد 

تا آنجا كه حتي كار را به حق خوري كشاندند. 

بازيكنبيمسئوليتبهپادگانبرميگردد
رسول خطيبي سر مربي موفق نيم فصل اول تراكتور س��ازي در شروع نيم فصل دوم با چالشي جدي 
رو به رو شده است؛ چالشي كه رسول با قاطعيت با آن رو به رو شده تا به همه نشان دهد به هيچ عنوان 

اجازه ظهور و قدرت نمايي حاش��يه در تيمش را نمي دهد. جريان از اين قرار است كه 
برخي از بازيكنان تراكتور متهم به كم كاري هس��تند، به ويژه حامد لك دروازه بان 
اين تيم كه به نظر مي رسد در دريافت گل هايي كه منجر به دو شكست تراكتور  شده 

مقصر است. رس��ول خطيبي در اقدامي جالب چند تن از اين بازيكنان را به 
پادگان معرفي كرد. وي  مي گويد: »در هر صورت چون نيم فصل است ما 

بايد بازيكناني را جايگزين كنيم. اينها سر باز هستند و وقتي از ليست خارج 
مي ش��وند خود به خود بايد به پادگان بروند. من اين نفرات را به باشگاه 
واگذار كرده ام. متأس��فانه تمركز ما به هم ريخته است و بايد تا نيم فصل 

صبر كنيم و تصميماتي بگيريم، بازيكني كه در تراكتور سازي بازي مي كند 
بايد احساس مس��ئوليت كند كه در قبال اين همه هوادار متعصب با غيرت 

باشد  در غير اين صورت جايي در تيم ما ندارد.« 

وحيد صابري

علي پوردهقان | جوان

سعيد احمديان
   گزارش

حجابماالگويسايركشورهاشد
مريم هاشمي نايب قهرمان مسابقات جام جهاني ووشو در گفت و گو با 
سايت خبري تابش كوثر گفت: ما به پيروي از حضرت زهرا )س( بايد 
با عشق به سمت حجاب برويم و مبلغ خوبي براي حجاب باشيم، خدا 
را شكر مي كنم كه ما توانستيم در عرصه مسابقات جهاني مبلغ حجاب 
باشيم. اكنون تعدادي از كشور ها با الگو بر داري از ما ورزشكاران شان را 

با حجاب روانه ميدان هاي بين المللي مي كنند. 
-----------------------------------------------------------
كارفوتباليستماشدهشبزندهداريوقليانكشيدن

احمدرضا عابدزاده دروازه بان اس��بق تيم ملي فوتبال گفت: متأسفانه 
آنچه كه در ورزش به خصوص در فوتبال ما فراموش شده است، اصل 
اخلاق است. آنچه كه مي توانم به طور خلاصه و كوتاه بگويم اين است 
كه فوتباليست هاي ما متأسفانه ديگر در كار خير شركت نمي كنند و 
تنها كاري كه انجام مي دهند اين است كه تا ساعت يك نيمه شب در 

خيابان ها مي چرخند، قليان مي كشند و حواشي ديگري دارند.  
-----------------------------------------------------------

امروز؛هفتههشتمليگبرتربسكتبال
هفته هشتم رقابت هاي ليگ بر تر بسكتبال عصر امروز با انجام چهار بازي 
بر گزار مي ش��ود. در حس��اس ترين ديدار اين هفته دانش��گاه آزاد ميز بان 
پتروشيمي مدافع عنوان قهرماني است. دانشگاه آزاد هفته قبل با شكست 
مهرام صدر نش��ين مس��ابقات ش��د و حالا براي تثبيت صدر جدول بايد 
پتروشيمي رده دومي را نيز مغلوب كند.  در ساير ديدار ها نفت آبادان در اين 
شهر به مصاف ثامن مشهد مي رود، هفت الماس قزوين از صنايع ماهشهر 
پذيرايي مي كند و پميناي اصفهان نيز در نصف جهان برابر شهر داري گرگان 

قرار مي گيرد. مهرام نيز اين هفته با قرعه استراحت رو به رو شده است.

اس�تارت مرحل�ه نيمه نهاي�ي رقابت ه�اي 
جام حذفي س�اعت 15:30 جمعه با مصاف دو 
تيم پرس�پوليس و ذوب آه�ن در آزادي زده 
مي شود؛ ديداري كه يك پاي فينال را معرفي 

مي كند. 
آخرين بار يك ش��نبه دوم آذر بود كه درخش��ان 
ش��اگردانش را در آزادي به ميدان فرس��تاد. در 
ديداري حس��اس برابر اس��تقلال كه در نهايت 
به س��ود سرخپوش��ان به پايان رس��يد. پيروزي 
دلچس��بي كه البته توقعات را نيز از درخش��ان و 
تيمش بالا برد. اما بعد از آن، پرسپوليس نتوانست 
انتظارات را ب��رآورده كند. حتي در دي��دار برابر 
گل گهر كه با برد همراه بود نيز سرخپوش��ان به 
سختي توانستند جواز صعود به مرحله نيمه نهايي 
را بگيرند و بعد از آن نيز شكس��ت در واپس��ين 
لحظات مقابل نفت تهران اوضاع را به شدت به هم 
ريخت، به طوري كه بار ديگر نوك پيكان انتقادها 
به سمت سرمربي سرخپوشان چرخيد و درخشان 
و شاگردانش بار ديگر زير سؤال رفتند. هر چند در 
بازي با نفت دست درخش��ان خالي بود و تعداد 
بالاي مصدومان كار او را س��خت كرده بود اما در 
نهايت آنچه به چشم مي آيد نتيجه بازي است نه 

بهانه هايي اينچنيني.
اما جمعه، فرصت خوبي است تا درخشان بار ديگر 
در آزادي با نتيجه اي قابل قبول ناكامي هاي قبلي 
و خصوصاً باخت برابر نفت در رقابت هاي ليگ را به 
دست فراموشي بسپرد و بار ديگر اعتماد هواداران 
را جلب كند. هرچند پرسپوليس به حكم كميته 
انضباط��ي جمعه باي��د در ورزش��گاهي خالي از 

جمعيت به ميدان برود و قرار نيس��ت كس��ي از 
روي س��كوها اين تيم را تش��ويق كند يا حتي به 
عملكردش ايراد بگيرد! در واقع جمعه درخشان 
خودش است و 11 بازيكنش و روي هيچ كمكي از 
سوي سكوها نمي تواند حساب كند. با اين وجود 
شايد خالي بودن سكوها در اين اوضاع به سود او 
باشد تا بتواند در آرامش و بدون شنيدن هرگونه 
ش��عار و اعتراضي تنها در پي از سد راه برداشتن 
حريف براي رسيدن به مرحله نيمه نهايي باشد؛ 
مأموريت سختي كه اگر پرسپوليس از عهده آن 

برنيايد بي شك وارد بحراني شديد خواهد شد.
درخشان در حالي براي تغيير جو سنگين موجود 

به پيروزي در بازي جمعه مي انديشد كه از سد راه 
برداشتن ذوب آهن در نيمه نهايي جام حذفي كار 

چندان آساني هم نيست. 
شاگردان گل محمدي چند روز قبل استقلال را 
به زانو در آورده اند و بعد از آن نيز در ليگ صبا را 
سه تايي كردند تا نشان دهند به رغم جايگاهي كه 
در جدول دارند، تيم دست و پا بسته اي نيستند. 
خصوصاً كه داس��تان بازي ه��اي جام حذفي نيز 
هميشه جدا از ليگ بوده و حتي تيم هايي نيز كه 
در ليگ ضعيف عمل كرده ان��د در جام حذفي به 
گونه اي متفاوت ظاهر شده و توانسته اند حريفاني 
سرسخت براي رقبا باشند و ذوب آهن اين مسئله 

را تا به اينجاي كار ثابت كرده است. 
از س��ويي ديگر، گل محمدي يكسال و نيم پيش 
روي همي��ن نيمكتي كه امروز درخش��ان بر آن 
تكيه زده، نشس��ته ب��وده و به خوب��ي چم و خم 
پرسپوليس را مي داند. حتي اگر نفرات آن همان 
بازيكنان زمان گل محمدي نباشند باز هم سرمربي 
ذوب آهن به روحيات و خصوصيات اين تيم آگاهي 
دارد و همين مسئله مي تواند كمك شاياني براي 
نماينده اصفهان باشد تا با دستي پر آزادي خالي 

از جمعيت را ترك كند. 
اما حميد درخش��ان به خوب��ي مي داند تيمش 
تنها در رقابت هاي جام حذفي اس��ت كه شانس 
خود نمايي دارد و بدون شك نمي خواهد اين تنها 
فرصت باقي مانده را نيز از دست بدهد، خصوصاً 
كه بعد از پيروزي در دربي، حالا كسب يك جام 
مي توان��د پرون��ده اي قابل قبول از حض��ور او در 

پرسپوليس به جا بگذارد. 
حالا تنها دو گام با اين موفقيت و كسب سهميه 
آسيا فاصله دارد؛ دو گامي كه برداشتن آن خيلي 
هم سخت نيست اگر شاگردان او بتوانند در بازي 
جمعه هم همانند بازي با استقلال ظاهر شوند. اما 
به شرط آنكه پرسپوليس و قبل از همه سرمربي 
آن از خواب برد دربي بيرون بيايند. روياي شيريني 
كه مشغول شدن به آن باعث شد پرسپوليس در 
بازي ب��ا گل گهر در حد و اندازه ه��اي خود ظاهر 
نشود و در بازي با نفت هم بند را آب بدهد. البته 
درخشان معتقد است مقصر اصلي باخت برابر نفت 
تهران نيلسون است و به همين دليل قرار است در 

بازي با ذوب آهن سوشا را به ميدان بفرستد. 

جدالخانوادگيبرايصعودبهفينال
پرسپوليس- ذوب آهن؛ نيمه نهايي جام حذفي دنيا حيدري

   جام حذفي


